
Referat - Det lokale uddannelsesudvalg (LUU), mandag d. 15. maj 2023 
 
Tilstede: Charlo(e Søndergård Wi(, Aino Schriver, Finn Sølvdahl, Henrik B. Fredeløkke, Michael 
Panayo>s, Bjørn Hessellund 
 
A*ud: Niels Flemming Hansen, Poul Iversen, Anne-Me(e Grønfeldt, Chris>an Majdal Brødsgaard,  
 
Referent: Bjørn Hessellund 
 
Godkendelse af referatet fra d 30 januar 2023 
 
Referatet er godkendt. 
Et punkt >l næste møde – NæsOormandspost i LUU? 
 
Præsenta5on af den nye lærepladskonsulent. 
 
Bjørn Hessellund ny lærepladskonsulent - er kommet rig>g godt fra start og har fundet fint ind i 
jobbet. 
 
Nyt fra Skole – Charlo>e Wi> 
 
EUD-EUX-ÅLC-status 
Tilmeldingstal medio marts: 89 elever >l EUD/EUX unge – og den vil ændre sig løbende e\er den 
26. maj og frem >l skolestart. Der er budge(eret med 4 klasser (1 EUD og 3 EUX). Vi får 2 klasser på 
EUX2 (hvor vi i år har 3 store klasser). I åbent læring centeret har vi de voksne og lidt ældre på 18+ 
og der kommer >lmeldingerne ind nu og frem. 
Vi er Region Syddanmarks næste største på erhvervsuddannelser på det merkan>le område. 
(Grundforløb og EUX) 
 
Personale ressourcerne er løbende >lpasset på området, og nye folk er i gang med at blive kørt ind. 
Bla. i fastholdelsesdelen og vejledningen. 
Der er fokus på fastholdelse og trivsel og det kommer også i den nye strategi med fokus på 
læringsmiljøet. De fysiske rammer i afdelingen er udfordret (vi bor i den gl. del af bygningen). 
 
Ellers er fokus på rekru(ering af kommende elever, afslutningen og nå i mål med nuværende 
elever. OG ikke mindst lærepladser, som Bjørn kommer ind på senere. Et område som vi har sat 
flere ressourcer af >l i 2023. 
 
Der er afslutning med EUD-eleverne den 23. juni om formiddagen og vi har dimission for EUX-
eleverne om e\ermiddagen kl. 13 i Campus hallen. 
 
AMU It lukkes ned >l sommer, vi har for få kursister og det har været et område som vi har 
profileret – via jobcentre, på sociale medier osv.  Det har været svært siden kursuscenteret blev 
nedlagt. 



Trivsel blandt personalet. Der er netop gennemført en MTU og den havde flo(e resultater. 
Generelt fine hele vejen rundt på skolen.  
 
 
Er der nyt fra UMR? – Henrik B. Fredeløkke 
 
Eleverne har et krav på at have en undervisningsmiljørepræsentant (URM). En URM skal vælges 
mellem eleverne. De(e er ikke en post man før har ha\ på Campus Vejle og vi vil gøre opmærksom 
på det >l det kommende elevråd. 
 
Charlo(e Wi( vil desuden diskutere de(e i chefgruppen på Campus Vejle.  
 
Status på oplæringscenter - Charlo>e Wi> 
 
Pt. Går der 25 elever på skoleoplæring og skoleprak>k.  
 
Der er kommet en udfordring i bu>kken, da man ikke længere kan bruge gangen som uds>lling 
pga. brandmyndighederne. Opsætningen er dere\er faldet da man ikke kan ops>lle strøgvare 
længere. 
 
Der blev diskuteret om det gik udover elevernes uddannelse. 
 
Status på lærepladsområdet. 
 
Generelt går det rig>g godt med at finde elevpladser for vores elever. 45% af EUD-eleverne har på 
nuværende >dspunkt en elevplads og 37% af EUX-eleverne. Her har vi ikke indregnet de elever der 
vil læse videre eller af anden årsag ikke er jobsøgende. Vi oplever generelt mange elever i EUX-
klasserne der ikke ønsker en elevplads. 
 
SPEED–DATE mellem virksomheder og elever var en kæmpe succes. 14 virksomheder har været på 
besøg og over 60 samtaler har det medført. LUU skal indkaldes >l de(e arrangement fremadre(et.  
 
Eleverne mangler generelt oplysning omkring hvad man laver som handelselev, økonomielev osv. 
Et fokuspunkt >l kommende skoleår for lærepladskonsulenten. 
 
Alle uddannelsesa\aler, opsigelser osv. skal fremadre(et opre(es og underskrives på 
lærepladsen.dk. Campus Vejle hjælper virksomheder og elever med at bruge de(e redskab.  
 
AUB-projekt – Campus Vejle har ansøgt om et lille projekt, der handler om at hjælpe kvinder med 
anden etnisk baggrund ud på arbejdsmarked igennem en læreplads. Der bliver sendt en afgørelse 
ud d. 22. maj. 
 
Vi har ind>l videre godkendt 9 virksomheder >l at oplære elever i 2023. Vi oplever generelt stor 
interesse i at rekru(ere elever hos virksomhederne. 
 



Fokus på frafald af elever på hovedforløbet – Hvordan får vi eleverne oplyst bedre, før de starter i 
lære. Der blev diskuteret hvorfor vi ser de(e frafald. En vig>g pointe er at oplyse eleverne bedre 
inden de søger. 
 
Virksomhederne har brug for elever og mangler arbejdskra\, der skal være  opmærksomhed på 
regler og lovgivning på området. 
 
Forventningsafstemt prak5kforløb. 

 
HK har ha\ en god oplevelse med en prak>kant. De anfægtede dog, at de ikke hørte noget fra 
skolen i forløbet. Et forslag kunne være at lærerne/lærepladskonsulent kontaktede 
prak>karbejdspladserne og dermed kunne forbedre forløbet. Lærerne i EUD har under Prakteo 
gjort de(e.  
 
Et konkret >ltag kunne være at når virksomheden siger ja >l en prak>kant, skal de krydse et eller 
flere kompetencemål af for prak>kken. De(e vil kunne kvalificere prak>kken og øge fokus på 
indholdet. 
 
Prak>kforløbene er generelt forløbet godt for EUX og EUD-klasserne. Virksomhederne vil meget 
gerne have prak>kanter fra Campus Vejle. 
 
Et forslag er at ændre navnet på vores prak>kforløb, så virksomhederne ved med det samme at 
denne prak>kant søger elevplads fra e\er sommerferien. De(e forslag tages med >l lærergruppen.  
 
Forslag 5l mødedatoer næste skoleår. 
 
Datoerne er godkendt. 

1. Mandag den 2. oktober kl. 9-11  
2. Mandag den 22. januar kl. 9-11  
3. Mandag den 13. maj kl. 9-11  

 
 
EVT. 
 
Kontakt City vejle omkring viden om prak>k og elevpladser med evt. oplæg >l et netværksmøde. 
 


